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Vážené kolegyne, vážení kolegovia, milí žiaci! 

 

 Máme pred sebou záver školského roka 

2020/2021, ktorý sme si ale v laviciach žiaci veľmi 

neužili. Od polovice októbra 2020 do polovice mája 

2021 bolo na základe rozhodnutia MŠVVaŠ SR 

prerušené školské vyučovanie. Tak ako vlani, aj teraz sa 

opäť vyučovalo dištančnou formou. Naši prváci tak žiaľ, 

nemali možnosť spoznať život školy počas celého 

obdobia a maturanti neokúsili svoje schopnosti v skúške 

dospelosti. Hodnotení boli totižto administratívne na 

základe výsledkov počas celého štúdia. Napriek 

nezvyčajnému školskému roku sme však zrealizovali rôzne aktivity, ako napríklad 

Deň finančnej gramotnosti, úspešný Európsky deň jazykov, či Európsky  deň 

športu, zapojili sme sa do fotografickej súťaže s Husqvarnou a v mesiacoch máj, 

jún sme si vyrazili do ulíc – múzeum v Levoči, Spišský hrad, kino Levoča, turistika 

ako aj rôzne zaujímavé a náučné exkurzie. 

 Jedno krásne čínske príslovie hovorí: „Ak dáme rybu hladnému, tak ho 

nasýtime jedenkrát. Ak ho naučíme chytať ryby, tak ho nasýtime na celý život.“ 

Preto nebuďte občas sklamaní, milí žiaci, že Vám nedávame všetko hotové ako na 

podnose. Poradíme, pomôžeme, nasmerujeme, ale vyžaduje si to istú dávku 

samostatnosti a kreativity aj z Vašej strany. My, učitelia, Vás chceme totižto 

pripraviť na reálny život, aby ste sa dokázali uplatniť, boli životaschopní, a aby ste 

zobrali zodpovednosť  za svoj život a za svoje konanie do vlastných rúk. Aby ste na 

štyri roky prežité v tejto škole spomínali ako na roky odrazové a prínosné. 

 Prajem Vám krásne prežitie letných prázdnin, načerpanie nových síl, 

energie a šťastný návrat do školských lavíc opäť v septembri. 

 Na záver, milí kolegovia, mi dovoľte poďakovať Vám za Vašu prácu 

a zároveň popriať Vám veľa zdravia a príjemne strávený čas zaslúžených 

dovoleniek. Teším sa na ďalšiu spoluprácu v novom školskom roku. 

V neposlednom rade chcem poďakovať aj všetkým nepedagogickým 

zamestnancom, bez ktorých by chod školy nebol možný a všetci si vážime ich 

prácu. 

 

Ing. Agáta Kamenická 

zástupkyňa riaditeľa pre teoretické vyučovanie 
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novinky 
V januári sa na základe rozhodnutia ministra 
školstva od 11.1.2021 opäť prerušilo vyučovanie 
kvôli nepriaznivej pandemickej situácii, od 10.2.2021 
sa ale obnovilo prezenčné vyučovanie 
v skupinách 5 + 1 a pre žiakov končiacich ročníkov. 

 
 
Od 22. do 26.februára sme mali jarné 
prázdniny. 
 
 
 
 

Externá a interná časť maturitnej skúšky 
v šk. roku 2020/2021 bola zrušená. 
Výsledná známka sa vypočítala aritmetickým 
priemerom z výsledkov počas celého štúdia. 
 
 
 

 
 
 
V máji prebehlo 1. kolo prijímacích 
skúšok v dvoch termínoch. V júni sa 
koná druhé kolo prijímačok. 
      
 
 
 
 

 

V máji sa organizoval EkoKvíz, ktorého 

cieľom je pozitívne motivovať žiakov 

k tomu, aby sa správali ekologickejšie. 

Žiaci v ňom získavali všetky potrebné 

vedomosti o environmentálnych témach 

a nástrahách súčasnej klimatickej krízy. 

Hráči boli odmenení ekologickými, 

lokálnymi a udržateľnými cenami. 

 

 

Od 17.mája sa obnovila prezenčná 

forma vyučovania pre všetkých žiakov 

školy. Samozrejmosťou je dodržiavanie 

všetkých hygienických 

a protipandemických opatrení.  

 

 

 
 
 
Koncom mája sme boli sadiť 
stromčeky v materskej škole 
v Bijacovciach. 
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Prvé dva júnové 

víkendy sme na našej 

škole hostili 

veteránov 

z východného 

Slovenska. Park školy 

oživili staré autá 

a vytvorili tak 

jedinečnú historickú 

atmosféru.  

 
 
 
V polovici júna sme absolvovali 
spoločný koncoročný školský výlet. 
Navštívili sme radnicu v Levoči, dom 
Majstra Pavla z Levoče a múzeum. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Kochali sme sa aj z 
Tomašovského 
výhľadu. Na 
turistickom krúžku 
spoznávame rôzne pekné 
miesta nášho 

rozmanitého Slovenska. 

7 

28. mája sa maturanti prišli rozlúčiť s mladšími 
spolužiakmi, s učiteľmi a s každým zamestnancom 
školy. Chlapci, držte sa!  

V rámci turistického krúžku 

vymenili žiaci internátne izby 

za komnaty Spišského 

hradu a spolu s pánom 

vychovávateľom navštívili jeho 

historické zákutia. 

 

10. júna sme mohli sledovať čiastočné 
zatmenie Slnka – mesiac prekryl 
približne 4 % Slnka. Ani naši žiaci si ho 
nenechali ujsť. 
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Tak ako po iné roky, aj teraz sme sa opýtali niektorých 

našich prvákov na ich     

       z tejto školy. 

„Nemal som veľké očakávania, lebo keď nemáte očakávania, 

nemôže vás to prekvapiť alebo sklamať. Myslím si, že je tu 

celkom fajn, učitelia sú veľmi dobrí a prax hodnotím tiež veľmi 

pozitívne.“       Šimon Šteiner 

 

„Na ZŠ sme koncom 9.ročníka posielali prihlášky na 2 školy. Na 

túto školu som poslal prvú prihlášku, lebo ma zaujala. Som na 

nej veľmi spokojný.“     Patrik Dugas 

 

„Na túto školu som išiel hlavne preto, aby som sa naučil 

pracovať na strojoch. Veľmi ma to baví. Učitelia sú milí, 

predmety ma bavia. Na praxi som sa naučil štiepať drevo. Škola 

mi dáva naozaj veľa vedomostí.“   Jakub Lorko 

 

„Sú tu celkom dobré obedy, mám to tu rád. Sú tu strašne dobrí 

učitelia, vedia všetko pekne vysvetliť, niekedy sa dokážeme aj 

pekne zasmiať.“     Stanislav Bandžuch 

„Už v 8.ročníka na ZŠ som mal jasno, že chcem ísť na túto školu. 

Veľmi ma baví, učitelia sú tu veľmi super a takisto mám veľmi 
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18. júna sme na našej školy privítali nový prírastok v podobe 

LKT-60, ktorý nielenže urobil radosť našim žiakom, ale určite aj 

skvalitní vyučovací proces na praxi.   

 

21.júna sme sa vybrali do 

kina – romantická komédia 

Nightlife nás pobavila, no 

zároveň sa nás aj výchovne 

dotkla.   
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prvé dojmy 
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rád prax. Išiel som sem s obavami, aký bude kolektív, no 

spolužiakov mám naozaj skvelých.“   Adam Kačír 

„V mojom kolektíve máme super partiu, dobre spolu 

vychádzame. Škola je veľká a pekná. Učitelia sú k nám dobrí, dá 

sa s nimi o všetkom porozprávať. Ďakujem, že som sa na túto 

školu dostal.“      Timotej Lojko 

„O tejto škole som sa dozvedel od starších kamarátov, zaujala 

ma aj vybavením strojov, interiérom i exteriérom. Učitelia sú 

v pohode, vedia vysvetliť učivo. Najviac ma však baví prax. Nič 

by som na našej škole nemenil. Teším sa na 2. ročník, kedy si 

budeme robiť vodičský preukaz a rôzne iné kurzy.“ 

Dávid Jakubec 

 

 

 

 

 

 

 

 

Memorandum študentov slovenských 
(z Bijacoviec) 

 

Začiatkom júna sme si na 

hodinách literatúry 

a dejepisu v 1. ročníku 

pripomenuli významnú 

udalosť spred 160 rokov, 

odohrávajúcu sa 

konkrétne 6.- 7. júna 

1861 v Martine, a to 

prijatie Memoranda 

národa slovenského. Bol 

to kľúčový, programový 

dokument slovenských štátoprávnych, politických a kultúrnych 

požiadaviek formujúcich novodobé dejiny. Naši prváci sa 

zamysleli a vytvorili podobný dokument vlastných požiadaviek. 

Ktovie či by im uhorský (bijacovský) snem vyhovel. Posúďte sami! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
10 11 



My, žiaci 1. ročníka SOŠ Bijacovce, žiadame:  

 

 vyučovaciu hodinu v trvaní 30 minút 

 zrušenie 7. a 8. vyučovacej hodiny 

 zmenu v rozvrhu: týždeň škola/ týždeň prax 

 písanie písomiek a testov výlučne len na konci 

školského roka  

 likvidáciu známky stupňa 5 

 stále dobrú náladu vyučujúcich 

 

 

Zostavovaním týchto požiadaviek sme sa pobavili a nechali 

uniesť mimo reality. Pán minister školstva by sa tiež určite len 

zasmial. 

 

žiaci I. A 

 

 

 

 

 

 

 

Nový prírastok v školskej zvernici 

Zvernica v parku pri SŠ Bijacovce, kde žije Daniel škvrnitý, už 

funguje niekoľko rokov. Za ten čas sa tu prestriedalo mnoho jedincov tejto 

zveri. 

Je tu vždy veľa práce, ktorú pod 

dohľadom majstrov odborného výcviku 

zodpovedne vykonávajú žiaci školy. 

V rámci praxe prikrmujú, opravujú 

krmelce, oplotenie, dopĺňajú vodu... 

Všetka táto námaha je ale nakoniec 

zúročená, keď vidíme ako sa danielej 

zveri darí. Pohľad na ňu teší nielen nás, 

ale aj akýchkoľvek návštevníkov školy a parku. 

Minulý rok ale vnikli do zvernice túlavé psy a bohužiaľ po ich útoku 

neprežili 3 jedince tejto zveri. 

A aj preto začiatkom júna 2021 k nám do zvernice v areály školy doniesol p. 

Čipkár nový prírastok - samičku. Bola zviazaná, uspatá, a preto sme ju pred 

vypustením museli odviazať a dať jej injekciu, aby sa prebrala. 

Prvých 30 minút sme ju museli pozorovať, aby si nezaľahla, lebo by jej 

mohli stŕpnuť ratice. 

Nakoniec všetko dobre dopadlo a dnes nám naša „Danielka“ robí veľkú 

radosť o to viac, že je gravidná a čoskoro bude rodiť. 

Pri to všetkom boli žiaci II.A:Jakub Šenkeřík, Filip Marflak a Andrej Klinga 
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Hovorí sa, že všetko zlé je aj na niečo dobré. Tak nejako to je aj 

s tou našou Covid pandémiou. Kvôli nej sme museli ostať doma, nosiť 

rúška, testovať sa, nemohli sme takmer vychádzať, no a pre nás 

„školopovinných“ asi to najhoršie - nemohli sme chodiť do školy. Nie, 

nežartujem. Iste, spočiatku  prvý týždeň, dva, to každý bral skôr ako 

prázdniny. Ale potom, ruku na srdce, všeobecne viacerí žiaci už toho mali 

dosť a chceli sa vrátiť do školy. Z klasickej prezenčnej výučby sa stala 

dištančná. Na začiatku sme 

tieto pojmy ani nepoznali, 

nemali ich osvojené. 

Jednoducho žiaci neboli 

v škole, ale sedeli doma za 

počítačom, alebo mobilom. 

Ale vráťme sa k tomu, že 

,,všetko zlé je na niečo dobré“. 

Zhodneme sa, že to zlé bola 

pandémia. No a to dobré, že 

sme museli doma niečo robiť; 

teda samozrejme okrem učenia sa a úloh.  No a takto sme objavili šikovné 

ruky žiaka I.A, Dávida Kandrika (na obrázku vyššie). 

Nech sa páči, tu je jeho tvorba počas Covid dištančnej formy vzdelávania. 

Jeho zmysel pre detaily je naozaj obdivuhodný.   

14 

Šikovné ruky aneb zlatý ruce 

Vtáčia búdka 

29 

Detská hračka – auto s 

prívesom 
Vtáčia búdka 
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Žľab pre zver – vyrobené z topoľa 

Drevená lavička vyrobená z topoľa 

osikového 

Ozdoby 
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Stojan / prepravka na pivo, vyrobené 

z jedľového dreva 

17 

ozdoby 



Vedeli Ste, že  
obyčajná žuvačka 

    sa v prírode rozkladá až 50 rokov? 
 
Pri vstupnej bráne do nášho areálu iste neunikne pozornosti žiadneho návštevníka 

nový informačný panel, ktorým bojujeme  so znečisťovaním  prostredia.  Keď sme 

sa vrátili do školy po dištančnom, domácom vzdelávaní, všimol som si, že za ten 

čas v dielni naši šikovní majstri 

vytvorili zaujímavú konštrukciu. 

Sám som bol v očakávaní, aký 

bude ich výsledný produkt. Za 

pomoci niektorých žiakov sa 

nakoniec osadila zaujímavá 

informačná tabuľa s názvom LES 

NIE JE SMETISKO. A to teda 

určite nie je. Stojí to za to 

pristaviť sa pri nej a zamyslieť 

sa nad skutočne nie krátkou 

dobou rozkladu toho, čo občas 

len tak „zabudneme“  v prírode. 

Taká pre nás v momente 

nepotrebná PET fľaša si nás tam počká aj 100 rokov a leták, či noviny  si môžeme 

prečítať aj po 4 mesiacoch. Aj keď jeho obsah už nebude aktuálny. Čo určite 

aktuálne ale je a vždy bude, je ekologický alarm, ktorý sa nás snaží prebudiť. 

Verím, že sa táto tabuľa stane obrovským prínosom pre všetkých okoloidúcich 

a naučíme sa ňou aj riadiť. Príroda nám to raz určite vráti.                                                                                                                                                 

Vladimír Sabo, I.A  

 

...Pamätám si  presne  na ten deň, zdá sa, akoby len nedávno bol, 

keď stal som sa žiakom tejto školy a pripadal som si ako osamotený kôl... 

...Spoznal som tu spolužiakov, z ktorých sa stali dobrí kamaráti, 

a učiteľov, ktorí tvrdili, že len múdry a šikovný človek sa v živote nestratí. 

Presne v tejto nádeji  stojíme tu všetci, hoci sami nevieme kam nás osud zaveje, 

zameniť školské lavice za pracovné náradie, nám ale mnohým už určite 

prospeje... 

Týmito slovami sa v mene všetkých štvrtákov v jedno 

krásne májové dopoludnie lúčil Anton Baluch 

v spoločenskej sále našej školy a pevným stiskom ruky 

každému z nás, nám okrem pekných spomienok chlapci 

zanechali aj tieto odkazy: 

 

Táto škola mi dala veľa krásnych 
spomienok, za ktoré vďačím hlavne 

peknému prostrediu 
v areály školy. 

 Karol Novotný  

Všetkým na tejto škole 

prajem príjemne 

strávený čas. Ja som si 

ho užil. 

Lukáš Čisár 

 

Okrem kurzov, ktoré 

sa mi v živote 

zídu,som si tu našiel 

skvelých kamarátov.  

Damián  Koperdák 
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Príroda, les je moja vášeň, preto som si vybral aj túto školu. Moje 

očakávania sa naplnili a ja som vďačný za roky, ktoré som tu  prežil 

všetkým učiteľom, spolužiakom, aj prostrediu. 

Jakub Fedor 

Kurzy tejto školy sú obrovskou výhodou, 

vrátane vodičského preukazu. 

Adrián Vantroba 

 

Tejto škole som vďačný za štyri školské roky 

života. Spoznal som tu veľa ľudí, kamarátov 

a super učiteľov. Každý mal niečo do seba. Mali 

sme super triednu a aj som ju niekedy pri nás 

ľutoval. Rovnako aj ostatných učiteľov. Občas 

sme dali zabrať. Síce som bol jedným z tých, ktorým 

celosvetová pandémia poznačila aj študentské časy, 

nič neľutujem. Škola končí, niečo nové mi začína. 

Všetkým učiteľom a mladším žiakom prajem veľa 

zdravia, šťastia 

a všetko ostatné 

príde.     

Igor Staňa 

 

 

Je to škola v krásnom 

prostredí a mám  na ňu super spomienky.  

 Martin Novotňák  

 

 

Som veľmi rád, že som mohol študovať na tejto 

škole. Veľa som sa tu naučil z odboru, ktorý 

má baví a odporúčam ju aj iným chlapcom. 

Budem spomínať v dobrom na všetkých 

učiteľov aj majstrov. 

Maximilián Dzurik 

 

Všetkým, ktorí na 

škole ostávajú prajem 

veľa šťastia, zdravia 

a pohody. 

Lukáš Majovský 

Na škole sa mi páčil najmä krásny park a milý 

pedagogický zbor. 

Mladším žiakom 

by som chcel 

odkázať, nech sú 

zdraví a nech si 

užívajú študentský 

život. 

Jakub Bonk 

 

Chodil som  do 

tejto školy veľmi 

rád vďaka 

skvelým učiteľom a majstrom. Obrovské 

ďakujem patrí aj vychovávateľom na internáte.  

Gabriel Bereščák  
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Mojím odkazom pre školu je poďakovať 

sa jej za všetko, čo mi dala. Naučil som sa 

nové veci o strojoch a získal kurzy ako 

zváračský, pilčícky i kurz na hydraulickú 

ruku. Spoznal som tu veľa nových ľudí, 

učiteľov i kamarátov. Veľké ďakujem 

patrí triednej učiteľke i vedeniu školy. 

Chcem všetkým mladším ročníkom 

popriať všetko dobré a hlavne úspešné 

ukončenie štúdia.   

Anton 

Baluch 

Túto školu som si vybral, pretože má baví 

tento odbor. Určite by som ju odporúčal 

hlavne kvôli všetkým kurzom. 

Marián Hockicko 

Ďakujeme chlapci, 

   nech sa Vám darí ! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

...Kde sa vzal, tu sa vzal, pod oknami ráno stál... 

Aj keď nám tento veršík pripomína skôr 

zimu, my sme sa novému prírastku potešili 

teraz, v lete. Podporení Európskym fondom 

regionálneho rozvoja ako aj Ministerstvom 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 

Slovenskej republiky sme v projekte 

smerovanom k „zvýšeniu počtu žiakov 

Spojenej školy v Bijacovciach na praktickom vyučovaní“ získali tento moderný 

LKT-60. Radosť neskrývali ani samotní študenti:  

Zavítala k nám nová LKT-60. Je to úplná raketa, pohodlná a hlavne silná.  Každý 

má z nej obrovskú radosť. Dlho sme na ňu čakali a vyplatilo sa. Má dve mohutné 

navijaky, hydraulickú ruku a klepeto, alebo inak pomenované, zadné kliešte, 

ovládané dokonca aj na diaľku. Je to stroj, ktorý 

sa prispôsobí v každom teréne, aj v tom 

najnáročnejšom. Bol som prvým žiakom, ktorý si 

do tejto kabíny nastúpil. Už teraz sa veľmi teším 

na odborný výcvik po prázdninách. Dávid 

Kandrik, I. A (na foto prvý zľava)   
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Aktivity žiakov na internáte dopĺňame okrem krúžkovej činnosti aj 

pravidelnými aktivitami ako napríklad futbal, florbal, stolný tenis, 

posilňovňa a tiež rôznymi jednorázovými aktivitami. 

Ešte pred nástupom žiakov do školy a na školský internát sme 

v období, keď boli školy zatvorené využili čas na zveľadenie priestorov 

školského internátu a jeho okolia. Išlo napríklad o maľovanie priestorov ŠI, 

doplnenie počítačov do spoločenskej miestnosti a zriadenie malej knižnice. 

V rámci jednorázových aktivít sme od otvorenia škôl stihli so žiakmi 

zo ŠI pomôcť s výsadbou stromčekov v ZŠ s MŠ, odniesli sme nakosenú 

trávu pri hlavnej ceste na kompostovisko. 

Stihli sme ale aj výlet na Spišský hrad 

a vďaka slnečnému počasiu sme mohli 

vidieť aj zatmenie slnka. O 

niektorých týchto aktivitách vám už ale 

viac povie žiačka druhého ročníka 

Kristína Mezešová: 

 

Sadenie stromčekov: 

26.5.2021 sme boli sadiť tuje v ZŠ s MŠ 

v Bijacovciach. Bolo ich až 50, takže sme 

mali čo robiť, ale čas, ktorý sme mohli stráviť na internáte 

sme takto venovali dobrému skutku. Za pár rokov, keď tu prídeme, 

môžeme byť pyšní, že sme to boli my, kto ich vysadil.  

 

Spišský hrad: 

Pán vychovávateľ, Mgr. Ondrej Ruman, nám v rámci turistického krúžku 

naplánoval výlet na Spišský hrad.Boli sme nadšení z krásnych výhľadov na 

okolie, zaujali nás všetky tie pozostatky, ktoré sa našli a spôsob ako kedysi 

žili. Nové zážitky a nové miesto, ktoré sme videli vďaka turistickému krúžku 

sa nám veľmi páčilo. Veď nemôžeme stále sedieť len na internáte. Určite sa 

tam ešte niekedy chceme vrátiť. 
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Sme tvoriví: 

 Prvák Stano 

Bandžuch sa vo svojom 

voľnom čase rozhodol 

využiť svoje IT znalosti 

a vytvoriť virtuálnu 

maketu našej školy so 

všetkým, čo k nej patrí. 

Zároveň je aj autorom 

titulnej kresby na obálke tohto časopisu. 

 

Zatmenie Slnka: 

Čiastočné zatmenie Slnka sme pozorovali 

pod dohľadom našich vychovávateľov. Museli 

sme na to použiť špeciálne ochranné sklo, aby 

sme si pri pohľade na Slnko nepokazili zrak. 

Tento úkaz sa dal sledovať naposledy pred 6 

rokmi, tentokrát mesiac prekryl Slnko na 4%. 

Bol to naozaj zaujímavý pohľad. 

 

 

 

 

 

 

   

 Športové aktivity: 

 Keď sa všetko naučíme a napíšeme si úlohy, venujeme sa aj 

športovým aktivitám, ako napr. bedmintonu, floorbalu, futbalu, stolnému 

tenisu a podobne. Vychovávatelia sú k nám veľmi ústretoví a snažia sa nám 

zabezpečiť všetko, čo nás trochu rozhýbe. 
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Tento školský rok bol posledným pracovným školským rokom pre 

niektorých našich kolegov. Nechali tu kus svojho života, roky si poctivo 

odpracovali a svoje vedomosti odovzdávali mnohým generáciám žiakov. 

Život im však otvára nové brány, ktoré im ponúkajú zaslúžený oddych na 

dôchodku. Na rozlúčku nám nechali zopár milých slov, spomienok na túto 

školu. 

p. Júlia Mačáková 

Pani Mačáková pracovala ako 

majsterka odbornej výchovy. 

Vek, keď človek odchádza do dôchodku 

je významným medzníkom, kedy sa 

treba zastaviť a prehodnotiť roky, ktoré 

som venovala pedagogickej práci 

v školstve a práci so žiakmi. Na začiatku 

mojej pôsobnosti na tejto škole som  

pracovala ako administratívna 

pracovníčka, pokladníčka školy, vedúca 

kuchyne, bezpečnostný technik, 

pomocná kuchárka a posledné roky som 

pracovala ako majster odbornej výchovy na úseku praktického vyučovania. 

Aj napriek tomu, že práca so žiakmi je náročná a vyžaduje si veľa úsilia. 

Každodenná príprava na vyučovanie mi bude chýbať. Veľké ďakujem patrí 

všetkým spolupracovníkom, s ktorými som zdieľala ťažké i krásne chvíle. 

Prajem všetkým zamestnancom aj žiakom našej školy hlavne veľa zdravia 

a síl prekonávať všetky prekážky, ktoré prichádzajú v živote. Nakoniec 

chcem vyjadriť poďakovanie za príležitosť byť súčasťou histórie tejto školy 

a všetkým prajem do budúcna pevné zdravie. 

 

p. Michal Mačák 

Pán Mačák pracoval ako školník. 

Pri odchode do dôchodku chcem bilancovať 

svoju doterajšiu prácu, ktorú som vykonával na 

našej škole. Tu som dlhoročne pôsobil na 

technicko – hospodárskom úseku ako školník, 

vyše 20 rokov. So žiakmi som vychádzal veľmi 

dobre, niektorí mi budú aj chýbať. Teším sa, že 

kus svojho života som venoval práve tejto 

škole, kde som vykonával aj maliarske práce na 

budove školy a zveľaďoval okolie našej školy, 

kde som pracoval až doteraz. Svoju prácu so 

vykonával poctivo a zodpovedne. Všetkým 

žiakom a zamestnancom prajem pevné zdravie 

a veľa úspechov do ich ďalšej tvorivej práce.  

 

p. Ladislav Kalafut 

Pán Kalafut pracoval ako majster 

odborného výcviku 17 rokov, od r. 

2004. 

Boli to pekné časy, všetko dobré mi 

zostane v pamäti a na zlé si ani 

nespomínam. Je mi ľúto, že škola 

s takou dlhoročnou tradíciou a dobrým 

menom sa ale musí spájať, resp. 

racionalizovať s inou školou.  

Želám chlapcom, aby úspešne  

ukončili štúdium, aby sa uplatnili 

v praxi a dokázali tak, že táto škola má 

svoje opodstatnené miesto v systéme odborného školstva.   
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Kolegom želám zdravie, šťastie, dostatok práce a aby sa raz aj oni mohli 

tešiť na zaslúžený oddych na dôchodku.  

Na dôchodku sa budem venovať rodine, vnúčatám, prírode a poľovačkám. 

Teším sa naň aj preto, že práca so žiakmi z marginalizovaných skupín bola 

v posledných rokoch veľmi náročná. 

p. Anna Buríková 

Pani Buríková pracovala ako upratovačka 17,5 

roka. 

Spomienky nemám zlé, sú väčšinou dobré, 

spomínam si na niektorých nie príliš 

poriadnych chlapcov, no vo všeobecnosti sú 

tie spomienky dobré. Odkazujem kolegom, 

nech spomínajú v dobrom, zvlášť 

pozdravujem pani Majku, s ktorou sme sa 

skamarátili a za krátky čas sme aj celkom 

dobre rozumeli. Tak nech sa jej v práci darí. 

Majka, drž sa! 

Teším sa na relax s manželom, ktorý je už tiež na 

dôchodku.  

p. Štefan Koperdák 

Pán Koperdák bol hlavným majstrom odbornej 

výchovy. 

Najprv som bol majstrom odbornej výchovy, 

neskôr som zastával funkciuhlavného majstra 

odbornej výchovy. Odpracoval som tu 39 rokov 

a 10 mesiacov. Spomínam si na nastúp 1.10.1981. 

a hneď po nástupe sme šli na zber zemiakov, tzv. 

„gruľovku“, no so školou som spätý už od 

1.9.1974, kedy som nastúpil ako učeň učebného 

odboru Lesný mechanizátor. 

 

Milo spomínam na žiakov, ktorí vtedy mali myslím väčší záujem o prácu 

v lese. Možno aj preto, že už ako učni mali počas štúdia zmluvu 

s konkrétnym lesným závodom, kde sa po štúdiu zamestnali  a museli tam 

odpracovať minimálne 3 roky. Závod im už počas štúdia hradil náklady na 

celé štúdium – oblečenie, internát, stravu a za odvedenú prax dostali aj 

vreckové. 

Dobré spomienky mám aj na kolegov, s ktorými sme zažili množstvo 

spoločných akcií. Spomínam si aj na to, ako sa škola za tie roky menila, 

napr. z bývalej kováčskej vyhne, neskôr zváračskej dielne je dnešné 

múzeum poľovníctva a lesníctva. 

Žiakom a kolegom by som chcel odkázať, aby školu a areál udržiavali 

v dobrom stave, resp. ho aj naďalej zveľaďovali a aby sa stále vzdelávali – 

žiaci aj kolegovia. 

Držme sa môjho kréda – Všetko sa dá, keď sa chce. 

Určite sa teším na oddych a psychický 

relax, ale z pracovného tempa 

nepoľavím, keďže mám doma 

hospodárstvo, ktoré musím udržiavať 

a vo voľnom čase sa vždy podarí nejaká 

oprava strojov a zariadení. 

p. Ing. Pavol Sedlák 

Pán Sedlák pôsobil ako riaditeľ školy. 

Najprv som pracoval ako HMOV, 

neskôr zástupca riaditeľa pre OVY, no 

a nakoniec som sa stal riaditeľom školy. 

Odpracoval som tu 29 rokov. 

Z pozitívnych spomienok: stretnutie 

s bývalými absolventmi, ktorým sa 

v zamestnaní 
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i súkromnom živote darí a spomínajú na našu školu v dobrom.  

Z negatívnych spomienok: škola po 54 rokoch stráca právnu 

subjektivitu a stáva sa súčasťou  Strednej odbornej školy lesníckej 

v Prešove. Považujem to za nešťastné rozhodnutie.  

Odkaz pre žiakov: nič okrem vedomostí, zručností a zodpovednosti 

vám nezaručí úspech v práci a na pracovnom trhu. 

Odkaz pre kolegov: bolo mi cťou spoločne pracovať s vami pre našu 

školu.  

Čo sa týka dôchodku, vždy som mal množstvo záľub a koníčkov. 

Predpokladám, že teraz mi pre ne ostane viac času. Teším sa na 

mototurizmus, bicykel, turistiku všeobecne, prácu v stolárskej dielni, 

ale najmä na čas strávený s mojimi vnukmi. 

 

 

 

 

 

Kolektív celej školy Vám všetkým praje 

plnohodnotne a príjemne strávený čas v kruhu 

najbližších. 

 

 

FINANČNÁ GRAMOTNOSŤ 
Obdobie „Corony“ nás naučilo veľa. Poznávať blízke okolie, vážiť si svoje 

zdravie a z ekonomického hľadiska nežiť len na doraz. Pripravila som si pre 
vás preto v súčasnej dobe zaujímavú a zdá sa aj veľmi prínosnú tému - 
finančná rezerva.  

 

Čo je vlastne finančná rezerva? 
 
Finančná rezerva je poistka pre prípad 

nepredvídaných udalostí, keď dôjde k výpadku 
príjmov (strata práce) alebo nečakanému nárastu 
výdajov (oprava auta, pokazený spotrebič...). V 
takom prípade slúži na vyrovnanie tohto 
výpadku.  

Ak máme dostatočnú finančnú rezervu, môžeme zvládať 
neočakávané výdaje alebo výpadky príjmu oveľa jednoduchšie a 
pokojnejšie. Navyše si nemusíme v takejto situácii požičiavať. 

 
 Aj aktuálna situácia na Slovensku poznačená pandémiou potvrdila, 

že mnoho ľudí  nemá vytvorený tzv. finančný vankúš a žije len 
s minimálnou finančnou rezervou, v horšom prípade žiadnou - doslova 
z mesiaca na mesiac, jednou nohou nad priepasťou platobnej neschopnosti. 
Práve  našetrená rezerva by im pomohla v nečakanej situácií pri strate 
zamestnania, ošetrovaní člena rodiny, či práceneschopnosti, keď sa príjem 
zníži na niekoľko mesiacov. 

 
Predstavte si, že niekoľko rokov bez problémov splácate hypotéku a 

zrazu ju nemáte z čoho zaplatiť. Keby ste siahli po peniazoch z rezervy, bez 
väčších starostí by ste preklenuli najťažšie obdobie až niekoľko mesiacov. 

 

AKO SI ZORGANIZOVAŤ FINANCIE ? 
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Vo všeobecnosti sa odporúča mať vytvorenú rezervu vo výške najmenej 6 
mesačných príjmov. Ale ešte lepšie je mať odloženú sumu vo výške 6-
násobku mesačných výdavkov. Sú totiž aj domácnosti, ktoré majú oveľa 
vyššie výdavky ako sú ich príjmy.  

1. Ako prvé si stanovte presnú sumu, ktorú si dokážete 
pravidelne odkladať. Optimálna suma na tvorbu rezervy by 
mala byť 10 percent z mesačného príjmu domácnosti. A aj 
keď na začiatku to domácnosť môže vnímať ako 
obmedzenie v mesačnej spotrebe, po pár mesiacoch sa tento 
zvyk stane rutinou. 
 

2.  Urobiť si poriadok vo financiách.Príjmy plynúce do rodiny väčšinou 
poznáme, no ťažšie sa orientujeme vo výdajoch. Spraviť poriadok 
vo financiách bez poznania tejto premennej je prakticky nemožné. 

Dôležité je sledovať si výdavky. Isté obdobie si sledujte svoj rozpočet  
a spisujte všetky výdavky v domácnosti. Priznajme si  
ako často prepadneme emočným nákupom. 
Na jednej strane je to pochopiteľné keď sa 
na nás z každej  strany valia reklamy, na 
druhej strane, ak si chce niekto vytvoriť 
rezervy, musí byť disciplinovaný. 

3. Ak idete na nákup potravín s presným zoznamom, je väčšia 
pravdepodobnosť, že nebudete brať z regálov všetko rad radom, lebo 
vám to “padne do oka”. Často nakúpime aj to, čo nepotrebujeme a 
následne potraviny vyhadzujeme, lebo ich nepoužijeme alebo sa 
stihnú pokaziť. Plánovanie je cesta ako znížiť svoju spotrebu a 
pritom sa vo veľkej miere neobmedzovať. A neplatí to len pri 
potravinách. 

Buďte disciplinovaní a rezervy sa nedotýkajte 

Chýbajú vám peniaze? Ak sa vám zdá, že na tvorbu rezervy vám 
nič nezostáva, urobte si dôkladnú revíziu rodinných  

platieb. Môže ísť o pravidelné platby, ktoré sú otázkou 

životného nadštandardu. Vtedy je  potrebné usporiadať si 

priority a obmedziť výdavky na nevyhnutné položky.  

A to hlavné – finančnú rezervu je potrebné vytvárať si práve vtedy 

keď je to reálne možné. V období pokoja a dostatku. V období 

zdravia a mladosti. V čase vysokej pracovnej výkonnosti a solídnych 

príjmov. Myslime na budúcnosť. Zvážme, kam dávame peniaze. 

Každý má svoje  Každý má iný postoj k peniazom. Jedno je 

spoločné. Často plytváme. Míňame drahocenné prostriedky na to, čo 

reálne vôbec nepotrebujeme. 

 

Viac o finančnej rezerve  sa dozvietena predmete 

finančná gramotnosť.  

 

 

Ing. Agáta Kamenická 
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Podľa starej poľovníckej tradície, patrí jedlá časť vnútorností ulovenej 

diviačej zveri tomu, kto túto zver ulovil. Ten potom z nej pripravuje 

špecialitu – Jagerek pre svojich priateľov. Recept nám poslala naša 

bývalá pani kuchárka: 

Na masti speníme cibuľu (2-3 ks). Pridáme na plátky nakrájané srdce 

(predvarené asi 30 min. v osolenej vode). Pridáme tiež nakrájaný jazyk 

a obličky. Restujeme 30 min. Potom pridáme aj nakrájanú pečeň, 

podlejeme 3 dcl červeného vína a môžeme aj trochou vody. Keď sú 

vnútornosti mäkké, pridáme 2 jablká nakrájané na plátky a trochu spolu 

podusíme, dochutíme soľou, ml. čiernym korením, prípadne korením na 

divinu. Podávame s čerstvým chlebom.  

Dobrú chuť! 

 

Školský rok 1975 / 1976 

Vyberáme zo zápiskov v školskej kronike: „Školský rok sa započal v znamení 

dosť citeľných a podstatných zmien. Po smrti bývalého riad. školy s. M. 

Lepetáka sa stal novým riaditeľom LOU (pozn.red.: Lesníckeho odborného 

učilišťa) s. Dominik Lapšanský. Jeho zástupcom a hl. majstrom OV (pozn. 

red.: odborného výcviku) je s. Ján Mlynarčík.  

V tomto šk. roku boli prijatí noví majstri OV a 2 nové vychovávateľky. Celý 
pedagogický zbor pozostáva z týchto členov: s. Švantner Ján, Ondriš Ján, 
Kriššák Pavol, Theisz Július, Bučák Ján, Mišičko Michal, Drusa Michal, 
Gordiak Jozef, Tomčo Juraj, Knižka Pavol, Bartečko Jozef, Kalafut Ján, 
Lipták Martin, Hrtan Ervín. 
 
Vychovávatelia: s. Vdovják Milan, Tomčová Mária, Hrtanová Anna. 
THP (pozn. red.: technicko-hospodárski pracovníci): s. Miňďašová Anna, 
Lepetáková Alžbeta, Margita Lapšanská, Horbaľová Marta. 
 
Kuchárky: Magda Štofančíková, Veronika Kopaňáková, Anna Bučáková. 
Irena Odziomeková, Mária Ancinová. 
 
Upratovačky: Viera Bednárová, Mária Pivovarníková. 
Kurič: Pavlík Štefan, údržbár: Kokoruďa Bartolomej, šofér: Michal Teringa   
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Celkove na školu nastúpilo 113 učňov. Je zriadených 5 tried, v ktorých sú triedni 

učitelia: I. ročník s. Kriššák a s. Bučák, II. ročník s. Drusa a III. ročník s. Švantner 

a s. Ondriš. 

 

Učni všetkých ročníkov sa v jesenných mesiacoch zúčastnili verejnoprospešných 

prác a to zberu zemiakov na tunajšom JRD. Celkove sa odpracoval 12 dní. 

V tomto školskom roku bol zvolený nový predseda ROH s. Mlynarčík Ján a do 

výboru boli prijatí s. Kriššák a s. Drusa. Predsedom predmetovej komisie je s. 

Kriššák. V októbri sa začali murovať obvodové múry pre garáže nákladných 

áut. Pre majstrov OV sa uskutočnila dvojdňová prednáška o ťažbe a sústreďovaní 

dreva na Sigorde. ... 

 

Prvý polrok sa ukončil pomerne s dobrými výsledkami. Na škole nebol ani 1 

žiak s prepadajúcim prospechom a nebola znížená ani známka 

z chovania. ... 

 

28. apríla 1976 sa na našej škole uskutočnila inštruktáž o najnovších 

motorovýchpílach, ktoré sa v súčasnosti vyrábajú. ... 

 

Do kolektívu pedagogických pracovníkov vstúpila nová učiteľka 

všeobecnovzdelávacích predmetov s. Alžbeta Zelená. ... 

 

Jarné obdobie nieslo sa v znamení športovej činnosti, do ktorej sa aktívne 

zapájala aj naša škola. Po záslužnej práci trénerov s. Kriššáka a Ondriša dosiahli sa 

povšimnutiahodné výsledky. V II. ročníku minimaratónu Prakovce – 

Helcmanovce obsadil Štefan Chladný 6. miesto.  V brannom preteku 

v družstvách  získali Burík Vincent, Semánek Marián a Piteľ Alexander II. miesto. 

V jednotlivcoch sa na I. mieste umiestnil Š. Chladný. Na okresnej olympiáde 

v behu na 100m dosiahol Zalovčík Marián II. miesto s časom 12,28 s. Beh na 

200m  - II. miesto s časom 24,98 s. Beh na 1 000m – Chladný Š. – III. miesto. 

V preteku brannej všestrannosti jednotlivcov obsadil prvé miesto Chladný Štefan. 

Všetkým súťažiacim srdečne blahoželáme. ... 

 

Dňa 16. júna 1976 sa konala na našom učilišti výročná schôdza, na ktorej sa 

zúčastnil predseda MNV (pozn. red.: Miestny národný výbor) s. Ancin, Ing. 

Bujňák, riaditeľ školy s. Lapšanský a zástupca s. Mlynarčík. Z tejto príležitosti boli 

odovzdané odmeny najlepším pracovníkom. Sú nimi kuchárky, s. Minďašová, s. 

Kriššák, s. Drasa a s. Ondriš. ...“ 

 

... pokračovanie nabudúce... 
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Krížovka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1 ktorý strom má prívlastky „zimný, letný a cerový“? 2 doplň názov nášho 3-

ročného odboru – Mechanizátor lesnej ..., 3 ako sa volá majster, ktorý zhotovil 

najvyšší drevený oltár na svete v Levoči? 4 ktorý chemický prvok má značku Zn? 

5 poľnohospodársky pojazdný stroj používaný predovšetkým na žatie obilia 6 

podzemný orgán rastlín 7 psovitá šelma pochádzajúca z Afriky 8 územie, ktoré je 

trvalo alebo sezónne zaplavené vodou 9 chladiaca sústava auta 10 ťažné zvieratá 

11 časť zemského povrchu tvorená terénnym reliéfom 12 samec kury 13 okno po 

anglicky 14 priestor pod strechou budovy 15 polovica priemeru 16 tretí deň 

v týždni 17 malý hlodavec 

Rozlúčková báseň štvrtákov 

Vážený pán riaditeľ, pani zástupkyňa, celý pedagogický zbor, aj vy, 

mladší žiaci! 

 

Pamätám si  presne  na ten deň, zdá sa, akoby len nedávno bol,  

keď stal som sa žiakom tejto školy a pripadal som si ako osamotený kôl. 

Nesmelou chôdzou blížil som sa pomaličky ku jej bráne,  

čakal som, z ktorej strany na mňa vybehnú plaché lane. 

Namiesto nich ma vítali ostrieľaní vtedajší štvrtáci s ich nablýskaným 
vozovým parkom,  

a ja len tichučko obišiel som ich so zápisným hárkom.  

 

Škola  zdala sa mi blúdiskom, jej história na mňa všade číhala, 

tieto pocity vo mne ešte viac znásobila táto spoločenská sála.  

Dni bežali, týždne pretekali sa v párnosti,  

a ja nachádzal som tu čoraz viac radosti.  

Spoznal som tu spolužiakov, z ktorých sa stali dobrí kamaráti, 

a učiteľov, ktorí tvrdili, že len múdry a šikovný človek sa v živote nestratí.  

 

 

 

 

1      

2         

3        

4        

5         

6        

7        

8         

9         

10       

11        

12        

13 

 

       

14         

15          

16         

17     

40 
41 



Presne v tejto nádeji dnes stojíme tu všetci, hoci sami nevieme kam nás 
osud zaveje, 

zameniť školské lavice za pracovné náradie, nám ale mnohým už určite 
prospeje. 

Sme generáciou poznačenou terajším vírusom a sami z toho nie sme 
nadšení dnes, 

nemali sme stužkovú, a žiaľ, nezažili sme si na vlastnej koži ani maturitný 
stres. 

Ta Tam zrátali by nám učitelia naše neduhy a nevhodné správanie, 

neraz chceli sme si čosi dokázať, no so slušnosťou to bolo už na hrane. 

 

Využívam preto túto chvíľu, keď v mene všetkých chcem poprosiť Vás milí 
učitelia,  

aby pamätali Ste si len dni, keď správali sme sa ako slušní ľudia, priatelia. 

Ďakujeme Vám za Vaše smerovanie a základy odboru i všeobecného 
prehľadu, 

každý z Vás nám poskytol nejednu teoretickú, či praktickú radu. 

Žiakom nižších ročníkov len odkázať ešte chcem, nech dobre učia sa 

a pekne sa správajú, čas totižto rýchlo beží a autá vo vozovom parku sa 

míňajú. 

Prajeme Vám všetkým na záver, nech škola ide stále dobrým smerom  

a je úplne jedno s akou pečiatkou a pod akým menom. 
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Prajeme Vám krásne letné 
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